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Предмет:  Одборничка питања са Двадесет девете редовне сједнице  
                 Скупштине Општине Фоча, од 6. марта 2024. године.- 

 

 

На Двадесет деветој редовној сједници Скупштине Општине Фоча, која је 
одржана у сриједу, 6. марта 2024. године, одборничка  питања су поставили 

одборници: Крсто Ивановић, Милорад Костић, Татјана Шифорија и Бранка 
Драгичевић. 

 

Крсто  Ивановић је, у писаној форми, поставио једно одборничко питање. 
Да ли је могуће да се инвалидима Војске Републике Српске из претходног 

рата не наплаћује паркинг простор?  
Ако није могуће у Првој зони, он је предложио да се сви инвалиди свих 

категорија ослободе плаћања у Другој зони. 
Он је образложио да ови корисници паркинг простора, ако је потребно, 

доставе број регистарских таблица моторних возила предузећу које је надлежно за 
наплату паркинг простора, а да Општинска борачка организација достави спискове 
ратних војних инвалида. 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Чланом 34. став 1. Одлуке о условима организовања, начину кориштења и 
наплате паркирања на јавним паркиралиштима на подручју општине Фоча 
(„Службени гласник Општине Фоча“, број: 6/22 и 13/22) је прописано да породице 
погинулих, умрлих, несталих и заробљених бораца ВРС као и РВИ који посједују 
знак приступачности имају право на бесплатно кориштење паркинг простора на 
свим паркиралиштима у II зони на подручју општине Фоча. Ставом 6. истог члана је 
прописано која је све документација потребна за добијање бесплатне карте. 
 

Милорад  Костић је, у писаној форми, поставио 110 одборничких питања. 
 

1.  Вишегодишњи проблем грађана у насељу Горње Поље - Табаци (око 50 
домаћинстава), који живе нису прикључени на канализациону мрежу није ријешен 

чак ни предвиђеном реконструкцијом водовода и канализације, иако је то било 
предвиђено пројектом из 2016. године, за који су била обезбијеђена финансијска 
средства. Септичке јаме се брзо пуне, у љетним мјесецима се кроз насеље шире 
неугодни мириси, па се оне празне по неколико пута у току године, што не ради 



ПВиК „Извор“ Фоча, јер нема санитарну јаму за фекалије, па су грађани упућени на 

Горажде, одакле долази машина за исцрпавање септичке јаме, по цијени од 450 КМ.   
ПВиК „Извор“ Фоча кроз рачун за воду врши ослобађање од плаћања 

отпадних вода, што износи по рачуну двије до три КМ. 

Грађани траже да Општина Фоча нареди предузећу „Извор“ да почне уредно 

наплаћивати отпадне воде, а да бесплатно врши исцрпавање септичких јама док се 
не изврши спајање на градску канализациону мрежу. 

2.  На улазу у насеље Обилићево, код кафића „Линеа“, још прије осам година 

је урађен потпорни зид на коме извођач радова „Конструктор“ д.о.о. Фоча никад није 
поставио заштитну ограду, односно није довршио радове.  

Овај потпорни зид није заштићен оградом и представља велику опасност за 
пјешаке, а посебно за дјецу јар је висина зида неколико метара, а посебна је опасност 
у вечерњим сатима јер нема расвјете и видљивост је јако лоша. Било је обећано да ће 
се фирми „Конструктор“ наложити да постави заштитну ограду, али то није урађено. 

Такође, други проблем везан за исту локацију је да је Општина приликом 
реконструкције пута оставила „нелегалне” степенице усред колозоза, па аутомобили 
упадају точковима у ове степенице и прави им се штета, за коју ће се тражити 
накнада штете. Ове степенице су опасне и за пјешаке јер могу поломити ноге када 

упадну, а посебно је опасно по ноћи јер нема уличне расвјете.  

У претходном периоду је начелник урбанизма признао да нелегалне 

степенице представљају опасност и да ће се одмах уклонити, што није урађено. 
 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

3.  Од 2004. године, у Фочи се одржава чувени фудбалски турнир „Фудбал 

френдс“, који је међународног карактера и од великог значаја за промовисање спорта 

и општине Фоча. Интерес свих Фочака је да се овај турнир одржава и унапређује, 

али је задњих година ниво овог турнира у опадању или стагнацији, иако Општина 

Фоча улаже знатна финансијска средства у његову организацију, што није довољно, 
па је потребно тражити финансијску помоћ од фудбалске организације УЕФА, која 
би преузела организовање и већинско финансирање турнира, што би омогућило да 
на турнир долазе вишерангирани европски фудбалски клубови, а Општина би 
финансијска средства могла уложити у друге спортске сврхе и унапређене спорта. 

Он је питао: 
Да ли је Начелник Општине разговарао са представником „Фудбал френдса“ 

г. Зораном Аврамовићем да се УЕФА-и поднесе заједничка молба да турнир 
„Фудбал френдс“ буде уврштен на листу УЕФА турнира и самим тим организован и 
финансиран њиховим средствима и хоће ли се упутити заједничка молба УЕФА-и? 

 

4.  Колика је плата Начелника Општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

5.  Колика је плата предсједника Скупштине Општине Фоча? 



Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

6.  Колика је плата замјеника Начелника Општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 
 

7.  Колика је плата наченика одјељења у Општинској управи Општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

8.  Колика је плата секретара Скупштине Општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављен на некој од сљедећих 
сједница. 

 

9.  Колико износи накнада за предсједнике Савјета мјесних заједница на 
подручју општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење Општу управу  

 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 
 

10.  Колико је мјесних заједница Начелник Општине обишао у претходном 
периоду гдје је разговарао са грађанима о проблемима тих мјесних заједница? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Начелник Општине Фоча је обишао све мјесне заједнице и разговарао о 
проблемима наших суграђана. 

 

11.  Колико је састанака Начелник Општине имао са Савјетима мјесних 
заједница? 

 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Начелник Општине Фоча је имао састанке са савјетима свих мјесних 
заједница. 



12.  Да ли се размишљало о обезбјеђивању просторија за рад МЗ Горње Поље, 

која нема обезбијеђен простор за рад? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу  
 

Нису планирана средства у буџету Општине Фоча за 2024 годину за набавку, 
односно куповину пословних просторија за рад Савјета МЗ Горње Поље. 
За састанке Савјета МЗ Горње Поље , као и до сада могу се користити просторије у 
влансиштву Општине Фоча,као нпр. што су сала ДПО и слично. 

 

13. Због чега се наплаћује накнада за коришћење просторија Општинској 
борачкој организацији Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу Општине Фоча  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

14.  Колико често се врши прање улица? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

15.  Да ли је у плану реконструкција заједничких просторија ДПО (ходници, 
тоалет и расвјета), које користе политичке организације и Борачка организација? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу Општине Фоча  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

16.  Колико је износило реновирање сале ДПО (зидови и подне облоге) и ко је 
био извођач радова? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Oдговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

17.  Колико је Општина Фоча донирала за изградњу цркву у Козјој Луци? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

18.  Колико је Општина Фоча донирала за изградњу цркве на Заваиту? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 



Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

19.  Колико Општина Фоча мјесечно/годишње издваја за одржавање уличне 
расвјете? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

20.  Колико је Општина Фоча из буџета издвојила средстава за помоћ у раду 
ОШК „Девети јануар”? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 

сједница. 
 

21.  Колико је Општина Фоча у 2023. години уплатила средстава организатору 
„ОК Феста”? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

22.  Колико је Општина Фоча уплатила средстава КП „Комуналац” за 
чишћење улица на подручју општине Фоча током 2023. године, у колико транши је 
исплатила новац и колико су те транше износиле? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

23.  У којој фази се налази пројекат постављања вјештачке траве на помоћном 
терену ФК „Сутјеска“ у Доњем Пољу и када се може очекивати његова реализација? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Тренутно је у току поступак избора извођача за извођење припремних радова 
за изградњу стадиона са вјештачком травом у Доњем Пољу. Након избора 
најповољнијег понуђача слиједи потписивање уговора и увођење истог у посао. 

 

24.  У којој фази се налази пројекат освјетљавања ограда мостова 
декоративном расвјетом? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

У 2024. години је планирано освјетљавање "Јужног моста слободе" 
декоративном расвјетом. Тренутно је у припреми тендерска документација за 
покретање поступка јавне набавке. 
 



25.  Удружење „Зелени развојни центар” из Сремске Митровице, које је било 
организатор акције „Посади свој хлад”, за Фочу је својевремено обезбиједило 100 

садница бијелог јасена, које су посађене широм општине Фоча. Ове саднице се више 

не налазе на мјестима на којим су посађене (првенствено се мисли на Парк мира и 
толеранције), па је питао: 

Шта се десило са тим садницама и да ли је у плану садња нових садница? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

26.  Колико је Општина Фоча издвојила средстава за рад КК „Сутјеска“ Фоча 
у 2023. години? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

27.  Колико је казни Комунална полиција издала у 2023. години и који су 
најчешћи прекршаји који се дешавају у општини Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 

 

У 2023 години Комунална полиција је издала 63 прекршајна налога, а највише 
прекршаја се односи из области Одлуке о условима организовања, начину 
коришћења и наплате паркирања на јавним паркиралиштима на подручју општине 
Фоча. 

 

28.  Да ли је Општина Фоча планирала додатна улагања у опремање Азила за 
псе? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

29.  Колико је километара локалних путева асфалтирано из локалног буџета 
током 2023. године и који путеви су у питању? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

30.  Колико је средстава Општина Фоча издвојила за набавку опреме за видео 

надзор улица у периоду 2021 – 2023. године? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 



 

31.  Колико је средстава уложено у модернизацију опреме и возила 
Ватрогасне јединице Фоча и о којим инвестицијама се ради? 

 

Одговор : Територијално ватрогасно спасилачка јединица Фоча  
 

Територијална ватрогасно спасилачка јединица Фоча, у протеклом периоду 
извршила је набавку и сервисирање следеће ватрогасне опреме: 

- Комплет радних  униформи са функционалним ознакама за ватрогасе 
спасиоце (12+1) комп. У износу од цца 15000,00КМ 

- Напртњаче за ПП интервенције осам (8) ком у износу од цца 2400,00 КМ 

- Ватрогасна цријева и млазнице (15+2) ком у износу од цца   1700,00 КМ 

- Триплеx млазницу за пумпу високог притиска 

- Концентрат пјенила за пожаре „Б“ класе, 100литара 

- АБСОРБЕНТ, срество за апсорпцију разних текућина (нафте,уља итд.) у 
саобраћајним удесима са саобраћајних трака и других површина 75кг 

- Гумене чизме, гумене рукавице и кабанице-кишнице по 12 комплета 

- Редовно сервисирање и поправка ватрогасних возила: МАН-а, ТОJОТЕ, 
ЛАДЕ НИВЕ и      ТАМ-150 

- Сервисирање  пумпе високог притиска ХДЛ-250, Хидрауличног  развалног 
алата за техничке интервенције, спасавање унесрећених у саобраћајним 
удесима 

 

 У плану је и набавка Ватрогасне цистерне са одговарајућом ватрогасном 
опремом преко пројекта РУ ЦЗ и ВС РС, као и друге ватрогасне опреме и 
ватрогасних возила од других фондова и донација. 

 

32.  Да ли је Општина Фоча помогла СШЦ Фоча на отклањању проблема који 
је СШЦ имао са гријењем прије неколико мјесеци? 

 

33.  Да ли је ПВиК „Извор“ ријешио проблем који је узроковао замућење 
воде? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

34.  Колико је коштао закуп клизалишта које се налазило на Тргу и за који 
период се закуп односио? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

35.  Због чега се прекинула пракса да се сваке године врши одабир и дају 
награде за најуређенија дворишта кућа и заједница етажних власника? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 



 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих сједница. 
 

36.  Колико је средстава Туристичка организација Општине Фоча потрошила 
у 2023. години на промоцију и рекламирање туристичке понуде у Фочи? 

 

Одговор : ЈУ Туристичка организација Општине Фоча 

 

Према Закону о слободи приступа информацијама Републике Српске («Службени 
гласник Републике Српске бр. 20/21» члан 5.) доставља се одговор: 
ЈУ Туристичка организација општине Фоча је у 2023. години на промоцију и 
презентацију туристичке понуде Општине Фоча, потрошила 56.369,00 КМ. 
Утрошена средства су прикупљена од уплате боравишне таксе, пројеката и средстава 
Општине. 
Основни модел финансирања Туристичке организације општине Фоча су остварени 
приходи од боравишне таксе, тачније износ који је уплаћен за 2023. годину је 37.445 
км. 
Планирани износ средстава боравишне таксе назначен је у буџету Туристичке 
организације за 2023. годину. Поштујући члан 12. Закона о боравишној такси 
предвиђено је да се средства прикупљена по основу боравишне таксе искључиво 
користе за: 
-обезбјеђивање промотивног, односно информативно-пропагандног материјала 
којим се промовишу туристичке вриједности и културно наслеђе јединице локалне 
самоуправе, односно Републике Српске; 
-обезбјеђивање и постављање туристичке сигнализације; 
-реализацију осталих програмских активности на промоцији и унапређењу туризма 
Републике Српске и јединице локалне самоуправе у складу са Законом који 
регулише област туризма. 
У складу са наведеним су и утрошена средства прикупљена од уплате боравишне 
таксе. 
У склопу материјала за наредну Сједницу Скупштине општине Фоча приложен је 
исцрпан Извјештај о раду, Финансијски извјештај, боравишна такса за 2023. годину, 
као и План и програм и Финансијски план за наредну годину. 

 

37.  Прије неколико мјесеци десио се одрон на магистралном путу М 20, на 

дионици између Јужног моста слободе и Моста 9. мај, на ком дијелу пута се 
саобраћај и даље одвија једном траком, па је питао: 

Зашто још увијек постоји сужење пута, да ли је одроњени материјал уклоњен 
и да ли се очекује нови одрон на том мјесту? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 
 



38.  Кад је планиран почетак градње нове зграде Студентског центра „Бориша 
Старовић”? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

39.  Зашто никад нису уклоњени остаци дрвене конструкције са дрвета које се 
налази у близини ОШ „Свети Сава”, непосредно поред контејнера на обали ријеке 
Ћехотине? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

40.  Због чега никада нису одржани јавни разговори Начелника Општине са 
грађанима (јавне трибине) који су најављивани као план у раду Начелника Општине? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

41.  Колико казни је издато за паркинг и колико је средстава прикупљено по 
том основу за 2023. годину? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

Предузеће не издаје и не наплаћује казне за паркинг. Радници предузећа су у 
току 2023. године издали, а преузеће наплатило 1822 доплатне дневнс карте по 
цијено од 10КМ и 315 налога за блокирање возила по цијени од 40КМ. 
 

42.  Наш суграђанин који годинама не живи у нашем граду је, прије више од 
годину дана, донирао пуњач за електричне аутомобиле, који је постављен, али није 
пуштен у рад, а паркирно мјесто није прописно означено, па је питао: 

Који је разлог за то и када се може очекивати пуштање пуњача у рад? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Oдговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

43.  Када ће бити извршена санација пјешачке стазе у близини Центра за 
културу и информисање, која је тренутно прекривена земљом? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 



Oдговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

44.  Када је посљедњи пут рађена систематизација радних мјеста у 
Општинској управи Општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу 

 

Правилник о унутрашњој организацији и систематизацији радних мјеста у 
Општинској управи Општине Фоча – Пречишћени текст, донешен је 19.01.2023. 

године („Службени гласник Општине Фоча“, број: 4/23).  
 

45.  Колико је помоћи појединцима Општина Фоча исплатила у 2023. години, 

са навођењем појединачне донације? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

46.  Колико је нових радника добила Општинска управа од почетка 2021. 
године до данас, колико радника је у том периоду отишло у пензију, а колико је 
нових запослено? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу 

 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 
 

47.  Да ли је депонија Бабин поток конзервирана?  
Ако јесте, колико је средстава утрошено? 

Ако није, када се планира конзервација, колико средстава је планирано да се 
утроши и из којих средстава? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

48.  Због чега се стало са реконструкцијом пута на улазу у мјесто Драгочава и 
због чега се није даље наставило асфалтирање и проширивање пута? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

49.  Колико, по евиденцији Општине Фоча, има малих хидроелектрана на 
простору општине Фоча? 

 



Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Према подацима које надлежна Министартсва достављају општини Фоча, на 
подручју Општине Фоча постоје изграђене четири МХЕ за које су издате и 
употребне дозволе.  

 

50.  Да ли Општина Фоча има у плану набавку нових контејнера? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Програмом утрошка средстава од шумских сортимената за 2024. годину 
планирана су средства у износу од 20.000,00 КМ за набавку комуналне опреме, 
између осталог и нових контејнера. 

 

51.  Шта је Општина Фоча и општинска инспекција урадила поводом дивљих 
депонија?  

Који је план и да ли има кажњених особа по том основу? 

 

Одговор : Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 

 

Комунална полиција обилази уже и шире подручје града и евидентира дивље 
депоније. Што је на приступачном терену Радни вод санира, а оне које су 
неприступачне планира се пресипање земљом у наредном периоду. Казни по овом 
питању није било јер Комунална полиција није затекла починиоце прекршаја, а 
пријаве грађана изостају. 

 

52.  До које се фазе стигло са реализацијом Парка природе “Тара” и који је 
напредак остварен од оснивања? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Питање прослијеђено ЈПШ „Шуме РС“-  ШГ „Маглић“ Фоча, до слања овог 
материјала није дошао одговор. 

 

53.  Прије неколико мјесеци се десио одрон на магистралном путу М 20, на 
дионици између Јужног моста слободе и Моста 9. мај, па је питао: 

Које су сигурносне мјере досад предузете и који је план дефинитивне 
санације? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 
 

54.  Колико је средстава Општина Фоча добила на основу уплате боравишне 
таксе за 2022. годину? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 



Током 2022. године у буџет општине Фоча је уплаћено 34.259 КМ по основу 
боравишне таксе. 
 

55.  Када ће се обезбиједити просторија за рад МЗ Доње Поље, која нема 
обезбијеђен простор за рад? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу Општине Фоча  
 

Нису планирана средства у буџету Општине Фоча за 2024 годину за набавку, 
односно куповину пословних просторија за рад Савјета МЗ Доње Поље. 
За састанке Савјета МЗ Доње Поље , као и до сада могу се користити просторије у 
влансиштву Општине Фоча,као нпр. што су сала ДПО и слично. 
 

56.  Када је планирана замјена старих и дотрајалих расвјетних тијела од моста 

9. мај до ЈЗУ Универзитетска болница Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

    На наведеној дионици расвјетна тијела – свјетиљке су замјењене у скоријем 
периоду. Подсјећања ради, некада је извор свјетлости био натрујум високог 
притиска, а сада ЛЕД. Један дио расвјете уз саобраћајницу (метални стубови са 
свјетиљкама) се налази у склопу  Казнено-поправног завода Фоча и ту наша општина 
нема ингеренције, али су и на овој дионици замјењене старе свјетиљке новим.  
 

57.  Колико је Начелник Општине Фоча имао гостовања у емисијама на Радио 
Фоча? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

58.  Да ли постоји урађена пројектна документација за изградњу јавне гараже? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

59.  Да ли се у наредном периоду планира изградња још једне зграде за младе 
брачне парове? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

60. Да ли је у изради најављена пројектна документација за уградњу 
колектора и пречишћивача на канализационој мрежи, до које фазе се стигло и када 

се очекује почетак пројекта? 



 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

61.  Да ли је предсједник Скупштине запримио петицију грађана са потписима 
који су против изградње депоније на подручју МЗ Козја Лука и који је одговор на 
исту? 

 

Одговор : Скупштина општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

62.  Када је планирана реконструкција Спомен-собе која се налази у Музеју 
„Стара Херцеговина“ и да ли ће Општина Фоча финансијски учествовати у томе? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 
 

63.  Колико је људи планирано да ради у Дому за старија лица, када исти буде 
саграђен? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

64.  Докле се стигло са договором о реализацији пројекта двостраног напајања 
Фоче електричном енергијом? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 
 

65.  Колико ће Општину Фоча коштати пројекат изградње бициклистичке 
стазе према Устиколини, која иде трасом бивше жељезничке пруге? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштевне дјелатности 

 

Спортско-рекреативна стаза Фоча-Прача, која наравно укључује и бициклизам, 
пројекат је који заједнички финасирају ОСЦЕ,  донатори из ЕУ и општине кроз које 
пролази. 
Спортскорекреативна стаза  од Фоче до Праче има  укупну дужину 42 км. 

Израду главног пројекта је финансирао ОСЦЕ.  



Уређење стазе ,постављање подлоге и набавку пратеће опреме планирано је да 
финансирају донатори из ЕУ у координацији четири општине кроз које стаза 
пролази и ОСЦЕ-а. 
Обавеза општине Фоча је уклањање ниског растиња на и око стазена дијелу наше 
општине, што је већ највећим дјелом и урађено. Општина Фоча обезбиједила је 
радни вод за извршење крчења, резања грмља и чишћење,  док средства за рад и 
храну  за раднике на стази обезбјеђује ОСЦЕ. Донацијом је ОСЦЕ  до сада 
обезбиједио радном воду опрему потребну за наведени рад што подразумјева 
телескопске тестере ,тримере и друго . Реализација пројекта напредује са 
оптимизацијом трошкова и проналаском донатора за предвиђене активности. 
Процијењени укупни трошкови извршење крчења, резања грмља и чишћења на 
дијелу трасе од  8200 м на подручју наше општине  су око 12.000КМ. 

 

66.  Који је став Начелника Општине везано за изградњу будућих малих 
хидроелектрана на територији општине Фоча? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

67.  Колико је средстава до сада уложено за претходне три године у расвјету у 

Спортској дворани? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштевне дјелатности 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

68. Да ли Општина Фоча обезбјеђује одређене субвенције за младе 
предузетнике који желе покренути сопствени бизнис и у чему се огледају те 
субвенције? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштевне дјелатности 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

69.  Када ће бити извршено најављено уређење Дома пензинера? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштевне дјелатности 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

70.  Која је цијена плаћена за прављење бисте Ристу Јеремићу? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 



Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

71.  Колико Општина Фоча мјесечно издваја за субвенцију градског превоза? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  
 

Одговор на одборничко питање ће бити достављено на некој од сљедећих 
сједница. 

 

72.  Да ли Општина Фоча има у плану изградњу најављеног Спортско-

рекреативног центра у Доњем Пољу? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштевне дјелатности 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

73.  Да ли је у плану реконструкција монтажног моста на Ливадама? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

74.  Колики је укупан износ прикупљен од наплате паркинга за 2023. годину? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

Предузеће је у 2023. години наплатило 79.508,50КМ за све услуге везане за наплату 
паркинга. 

 

75.  Да ли је Општина Фоча у претходном периоду плаћала казне због кршења 
Закона о јавним набавкама? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

76.  Да ли ће у наредном периоду бити повећања цијена услуга одвоза смећа 
од КП „Комуналац“ а.д. Фоча? 

 

Одговор  : КП „Комуналац“ Фоча  
 

Да ли ће у наредном периоду бити повећања цијена услуга одвоза смећа од КП 
„Комуналац“ а.д Фоча наводимо да је Одлука о повећању надлежност Скупштине 
Општине и да до повећања не може доћи док се поменута Одлука не усвоји на 
сједници Скупштине општине. 



 

77.  Због чега Општина Фоча није објављивала План јавних набавки за 2022. и 
2023. годину? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

78.  Колико је Општина Фоча платила израду нове интернет презентације (веб 
сајта) и ко је био извођач радова? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

79.  Да ли се у наредном периоду планира додатно уређење Трга 9. јануар? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

80. Колико је Општина Фоча новчано оштећена због противзаконитог 
исплаћивања плата са високом стручном спремом Милошу Јакићу, који је радио са 
средњом стручном спремом? 

 

Одговор : Одјељење за финансије  

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча 

 

81.  Да ли ће се наставити реконструкција водовода у наредном периоду? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

ПВиК „Извор“а.д. Фоча има информације да је планиран наставак реконструкције 

водоводне мреже у насељу Миљевина. Предузеће не располаже информацијама да 
ли ће ускоро почети реализација неког од осталих пројеката реконструкције- 

изградње водоводне и канализанионе мреже. 

 

82.  Када ће бити санирана пјешачка стаза у насељу Доње Поље, испред 
бивше зграде сервисног центра „Трачак наде”? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 



 

83.  Која фирма је радили новогодишње украшавање града и колико је то 
коштало? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

84.  Које су спецификације опреме набављене по уговору 109-8-1-92/23? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Због обимности послова одговор на ово питање ће бити достављено на некој 
од наредних сједница Скупштине Општине Фоча. 

 

85.  Колико је издвојено новчаних средстава за поправку крова на Спортској 
дворани Фоча од 2020. године до данас? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Одговор на питање је дато на претходној сједници СО Фоча. 
 

86.  Колико је средстава Општина Фоча издвојила за помоћ студентским 
одранизацијама из нашег града? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

87.  Колико је до сада потрошено тона угља за гријање Спортске дворане 
током ове грејне сезоне? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

88.  Од кога је набављен и колико је плаћен уређај „Фортигејт” за комуналну 
инспекцију? 

 

Одговор : Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 

 

Уређај Фортигате „ FWF-40 F“ је набавњен од фирме „ Netsolutions“ д.о.о. Б. Лука, 
по препоруци из Инспектората. Цијена уређаја са испоруком, конфигурацијом, 
монтажом и увезивање са Инспекторатом је 2400 КМ без ПДВ-а. 

 

89.  Колико је коштала изградња дјечјег игралишта на Миљевини и ко је 
изводио радове? 



 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

90.  Колико Општина Фоча издваја средстава за превоз ђака? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

91.  Колики приход је остварио Аква парк током сезоне 2023. године и колико 
је имао посјетилаца? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

92.  Колико је потрошено средстава за зимско одржавање путева за 2023. 
годину? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

93.  Да ли у неким општинским установама или предузећима, чији је Општина 
власник, има кашњења плата и уплате пореза и доприноса? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

94.  Колико износи тренутни дуг „Апотеке Фоча“ по свим основама? 

 

Одговор : ЈЗУ „Апотека Фоча“ Фоча  
 

Финансијско стање, као и пословање, ако и потраживања и дуговања по свим 
основама ЈЗУ „Апотека Фоча“ одборник Костић Милорад ће добити увид кроз 
финансијски извјештај пословања ЈЗУ „Апотека Фоча“ за 2023.годину, који ће се 
наћи на дневном реду на сједници СО Фоча ове године. 

 

95.  Колико је тренутно кредитно задужење ПВиК „Извор“ са каматама? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 



Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

96.  Са колико средстава је Општина Фоча помогла Дринску регату (Дринска 
авантура), од 2020. године па до 2023. године? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

97.  У којој фази је реализација добијања статуса града за Општину Фоча? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

98. Да ли је и колико Општина Фоча сарађивала са хуманитарним 
организацијама у 2023. години? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

У 2023.год. Општина Фоча сарађивала је са хуманитарним организацијама у оквиру 
више пројеката.  

Финансијски оквир средстава појединих пројеката дат је појединачно кроз 
извјештаје о извршењу буџета као и извјештаје појединих установа и невладиних 
организација које је општина кроз пројекте подржала.  

Као значајније хуманитарне организације, које су сарађивале у  2023.год. са 
општином, треба истаћи Швајцарски Црвени крст , УСАИД и Швајцарски CARITAS. 

Наведене организације  су учествовале са општином Фоча  у имплементацији 
пројеката чија је вриједност износила преко 1.000.000,00КМ а само у  2023.год. 
реализовано је око 300.000,00KM. Подршка хуманитарних организација била је за 
2023.год. у укупним буџетима пројеката износила је 30-  70% вриједности пројекта.  
 

99.  Хоће ли Општина Фоча финансијски помоћи уређење и очување старог 
православног гробља у насељу Ћерезлук? 

 

Одговор : Начелник  општине Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

100.  Која је процјена трошкова набавке нових школских уџбеника, које 
Општина Фоча планира за 2024. годину? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 



 

101.  Колико је Општина Фоча издвојила средстава за помоћ повратницима у 
2023. години? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

102.  Које пројекте у наредном периоду Општина Фоча планира изводити на 
простору МЗ Брод, која је запостављена у претходном периоду? 

 

Одговор : Одјељење за просторно уређење, стамбено-комуналне послове 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 
 

103.  Са колико средстава је Општина Фоча помогла рад факултета на 
простору општине Фоча? 

 

         Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 

 

104.  Када се могу очекивати значајнији радови на путу Фоча - Заваит? 

 

           Одговор : Начелник Општине 

 

Одборничко питање прослијеђено ЈП „Путеви РС“, до израде овог материјала 
није био достављен одговор. 

 

105.  Да ли Општина Фоча има информације шта се десило са пет милиона 
евра који су донирани од Владе Србије за пут Брод – Тјентиште? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

106.  Која је цијена прикључка на водоводну мрежу зграде за младе брачне 
парове и ко је сносио те трошкове? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

107.  Да ли је у наредном периоду планирано повећање цијена услуга од 
стране ПВиК „Извор“? 



 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

Предузеће тражи повећање цијене воде већ шест година, али до данас нисмо добили 
сагласност надлежног општинског органа. Послсдње повећање цијена јс било прије 
11 година. 

108.  Колико радника посједује Цивила заштита Општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу 

 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча 

 

109.  Колико износи пуњење Буџета Општине Фоча за прва два мјесеца, на 
основу уплата од Управе за индиректно опорезивање БиХ и да ли је направљено 
добро предвиђање буџетом? 

 

Одговор : Одјељење за финансије 

 

По основу ПДВ-а у буџет Општине Фоча за јануар и фебруар 2024. године је 
уплаћено 1.531.897,90 КМ. Имајући у виду поређење са истим периодом прошле 
године може се слободно рећи да је ова позиција у Плану буџета за 2024. добро 
планирана. 
 

110.  Који је број занатских радњи на простору општине Фоча и да ли постоје 
подстицаји за занатлије са простора општине Фоча? 

 

Одговор : Одјељење за привреду и друштвене дјелатности   
 

У Регистру самосталних предузетника општине Фоча, на дан 17.4.2024.год. 
регистроване су 99  радњи са претежном занатском дјелатности, како слиједи:  
 

 Производња прехрамбених производа:  11 радњи,  
 Производња пића: 1 радња, 
 Производња одјеће : 4 радње 

 Прерада дрвета и производа од дрвета: 7 радњи, 
Штампање и умножавање снимљених записа 1 радња 

Производња и снабдијевање електричном енергијом : 1 радња  

 Изградња објеката високоградње: 5 радњи, 
 Изградња објеката нискоградње: 2 радње, 
 Специјализоване грађевинске дјелатности: 12 радњи, 
 Поправка моторних возила и мотоцикала и аутопраонице: 26 радњи, 

Канцеларијско административне и помоћне канц. дјелатности: 1 радња 

Поправка рачунара и предмета за личну употребу и домаћинство (обућари и 
кројачке радње): 4 радње, 

 Остале личне услужне дјелатности (фризерски салони): 24 радње. 
  



Подстицаји за самосталне предузетнике и домаћинства проводe  се у складу са 
,,Правилником  o критеријумима и начину додјеле грант средставаза подршку 
економски угроженим категоријама на тржишту рада“ , гдје је једна од циљних 
категорија  : особе чија је идеја или бизнис препознат у локалној средини или шире.
  

Татјана  Шифорија је, у писаној форми, поставила једно одборничко 
питање. 

Да ли су извршене пријаве грађана инспекцији, везане за смог тј. ложење 
најлона, гума? 

Ако јесу, шта је инспекција предузела по томе? 

 

Одговор : Одјељење за инспекцијске послове и комуналну полицију 

 

     Комуналној полицији грађани обично телефоном пријаве ложење гума и другог 
отпада, на шта се одмах изађе  на терен по свакој пријави опомену починиоци и 
нареди да прекине са ложењем отпада. Комунална полиција је надлежна ако се отпад 
спаљује на отвореном, а ако се ложи у затвореном простору надлежна је Еколошка 
инспекција, тако да ми захтјеве грађана прослијеђујемо поменутој инспекцији. 

 

Бранка  Драгичевић је, усмено, поставила два одборничка питања. 
 

1. Да ли ће бити организован јавни превоз за Задушнице, јер многи грађани нису у 
могућности самостално да се организују до удаљених села и посјете гробља? 

 

Одговор : Одјељење за општу управу Општине Фоча  
 

Као и сваке године Општина Фоча је и ове године у сарадњи са  Борачком 
организацијом Фоча организовала бесплатан превоз за задушнице. 

 

2.  Пошто су активности на изградњи мини хидроелектране „Бјелава“ опет 
активиране, грађане интересује да ли је од стране стручне комисије утврђено стање 
цјевовода?  

Да ли је угрожено снадбијевање грађана водом?  
Да ли су отклоњени проблеми који су настали током радова из 2020. године?  
Да ли се промијенио став предузећа „Извор“ из 2016. и 2017. године да 

изградња мини хидроелектране „Бјелава“ угрожава водовод због укрштања 
цјевовода мини хидроелектране са цјевоводом водовода? 

 

Одговор : ПВиК „Извор“ а.д Фоча  
 

Одговор на ово питање ће бити достављено на некој од наредних сједница 
Скупштине Општине Фоча. 
 

Достављено: 
1.Скупштина општине  

2.Копија а/а 

 

 

 


